

Date	20 January 2026
Announcement	<p>توقيع شراكة استراتيجية بين المركز الاتحادي للتنافسية والإحصاء وشركة "بريسايت" لتطوير منصة وطنية موحدة للبيانات والإحصاءات مدعومة بالذكاء الاصطناعي</p> <p>The UAE Federal Competitiveness and Statistics Centre and Presight Sign Strategic Partnership to Develop a Unified National AI-powered Data and Statistics Platform</p>
Information	<p>In the presence of His Excellency Mohammed Abdullah Al Gergawi, Minister of Cabinet Affairs, the Federal Competitiveness and Statistics Centre signed a strategic Memorandum of Understanding with Presight, a global leader in big data analytics powered by AI, marking a major step toward developing the National Statistical Data Platform and strengthening the UAE's technical and analytical data capabilities.</p> <p>His Excellency Mohammed Abdullah Al Gergawi said that “the partnership is rooted in the UAE’s comprehensive proactive approach and the leadership’s vision to design the future, by continuously harnessing advanced technologies and AI to unlock opportunities, keep pace with rapid transformations, and proactively address emerging challenges”.</p> <p>He added: “The strategic partnership will play a pivotal role in unifying official national statistics, accelerating the shift toward smart statistics and data-driven decision-making, and advancing the integration of the national data ecosystem. The initiative will establish a unified national environment for official statistics, ensure the seamless linkage of economic and social data sources, and empower government entities and decision-makers with accurate, up-to-date, and real-time insights that support strategic planning, public policy formulation, and further strengthen the UAE’s global competitiveness.”</p>

بحضور معالي محمد القرقاوي، وزير شؤون مجلس الوزراء ، وقع المركز الاتحادي للتنافسية والإحصاء مذكرة تفاهم استراتيجية مع شركة "بريسايت" المتخصصة في الذكاء الاصطناعي وتحليل البيانات، بهدف تطوير "المنصة الوطنية للبيانات الإحصائية" وتعزيز القدرات التقنية والتحليلية.

وقال معالي محمد عبدالله القرقاوي، وزير شؤون مجلس الوزراء، إن "الشراكة الجديدة، تأتي في إطار النهج الاستباقي الشامل لدولة الإمارات ورؤية القيادة في تصميم المستقبل، عبر مواصلة توظيف التكنولوجيا والتقنية المتطورة والذكاء الاصطناعي لاستثمار فرصه والتوافق الأمثل مع متغيراته ومواجهة تحدياته".

وأضاف معاليه: "تُسهم هذه الشراكة الاستراتيجية في تعزيز توحيد الإحصاءات الرسمية للدولة وتدعم التحول نحو الذكاء الاصطناعي وصناعة القرار المبني على البيانات، كما تُسهم في تطوير منظومة البيانات الوطنية وتكاملها، وتوفير بيئة موحدة للإحصاءات الرسمية على مستوى الدولة، وتضمن ربط وتكامل مصادر البيانات الاقتصادية والاجتماعية، وتمكن الجهات الحكومية وصنّاع القرار من الوصول إلى بيانات دقيقة ومحدثة وآنية تدعم التخطيط الاستراتيجي وصياغة السياسات العامة وتعزز تنافسية دولة الإمارات عالمياً".